
  
  
 
 
 

 
Készült Biatorbágy Város Képviselő-testületének Népjóléti Bizottsága 

2009. január 27.-én megtartott üléséről. 
 

Jelen vannak:   Dr. Győri Gábor, a Bizottság elnöke   
        Tarjáni István, a bizottság tagja         

    Dr. Lehel István, a bizottság tagja 
    Wágenszommer István, Alpolgármester  
    Dr. Lelkes Péter, Alpolgármester   
    Kecskés László, képviselő                 
    Török Lászlóné, Igazgatási osztályvezető, referens  

          Misurdáné Bugya Katalin, népegészségügyi koordinátor 
    Zink Olivia, egészségügyi referens 
 
Meghívottak:  
    Tóth Attila, intézményvezető CSSK 

      Hutóczky Béla, plébános 
      Dr. Csaba János 

    Dr. Egervári Ágnes 
     
       
Dr. Győri Gábor, a bizottság elnöke köszöntötte a jelenlévőket, és az ülést megnyitotta. 
A bizottság az alábbi napirendet fogadta el:  
 

1. A Népjóléti Bizottság 2008. december 02-án megtartott üléséről készült egyszerűsített 
jegyzőkönyvének elfogadásáról 

2. Az egyházközségi ápoló („Parish Nurse”) foglalkoztatására kiírt pályázatról 
3. Tájékoztató az Egészségház megvalósításával összefüggő kérdésekről 

4. A méhnyakrák elleni védőoltásról 
 

Misurdáné Bugya Katalin tájékoztatta a Bizottságot arról, hogy a 2009. évre tervezett Születés 
hete rendezvény elmarad, mivel a MaMisszió visszalépett a szervezéstől. 

 
1.) A Népjóléti Bizottság 2008. december 02-án megtartott üléséről készült 
egyszerűsített jegyzőkönyvének elfogadásáról 
 
A bizottság 2 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadja és megerősíti az egyszerűsített 
jegyzőkönyvben foglaltakat (3 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor). 
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2.)    Az egyházközségi ápoló („Parish Nurse”) foglalkoztatására kiírt pályázatról 
 

A Bizottság elnöke köszöntötte Hutóczky Béla plébánost a Biai Plébánia Hivatal részéről, 
egyúttal az általa írt levélben foglaltakat ismerteti a jelenlévőkkel. 
Dr. Győri Gábor elmondta, hogy valóban nincs szükség önkormányzati finanszírozással 
torzítani egy már jól működő rendszert,  a pályázatnak nem is ez a célja, hanem új funkció 
megjelenítése, melynek következtében egy új, a társadalom számára hasznos munka indulhat 
el a településen. 
Hutóczky Béla véleménye szerint a meglévő funkciók támogatására lenne igény az egyházak 
részéről, azaz örömmel fogadnák a tárgybeli tevékenységük eszközhátterének támogatását. 
Dr. Lehel István szerint meg kell találni a módját, hogy az önkormányzat milyen módon tudja 
kiegészíteni a már meglévő tevékenységet, azonban semmiképp sem előnyös a támogatást 
foglalkoztatásra felhasználni. 
 
 
A Bizottság 3 igen szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) egyetért Dr. Győri 
Gábor véleményével. A Bizottság sajnálattal tudomásul veszi a Polgármester tájékoztatójában 
foglaltakat. A Népjóléti Bizottság az Ügyrendi Bizottság állásfoglalása hiányában a 
napirendet érdemben nem tudta megtárgyalni. 
  
3.) Tájékoztató az Egészségház megvalósításával összefüggő kérdésekről 
A Bizottság elnöke sajnálattal vette tudomásul a Polgármester írásbeli tájékoztatását arról, 
hogy a Biatorbágy Egészségház Alapítvány kuratóriumának a megváltozott szerződéses 
viszonyok és a százmilliós önkormányzati kötelezettségvállalás után sincs önkormányzat által 
delegált tagja, egyúttal felvetette, hogy ebben az esetben kitől kérhet a Bizottság tájékoztatást 
az Alapítvány gazdálkodásáról.  
Wágenszommer István alpolgármester elmondta, hogy a Bizottságnak módjában áll 
közvetlenül az Alapítványhoz fordulni felvilágosítás céljából, de a február 17-i helyszíni 
szemle is alkalmat nyújt az információszerzésre. Felhívta továbbá a Bizottság figyelmét arra, 
hogy az épületnek hozzávetőleg 55%-át teszi ki az Egészségház, 30% a Családsegítő Központ 
működését biztosítja a jövőben, a fennmaradó 15% terület pedig raktárhelyiségekből áll, így 
az önkormányzat anyagi hozzájárulása nem tekinthető irreálisnak. 
Dr. Győri Gábor a helyszíni bejárásra való tekintettel a 2009. február 17-én tartandó Népjóléti 
Bizottsági ülés kezdetének a 15 órát jelölte meg. Elmondta továbbá, hogy az épülettel 
kapcsolatban sok nyitott jogi kérdés áll fenn, főként az ÁFA-fizetéssel kapcsolatban. 
Wágenszommer István indítványozta a Bizottság javaslattételét arra vonatkozóan, hogy az 
Egészségház Alapítványnak legyen önkormányzat által delegált tagja. 
A Bizottság elnöke fontosnak tartja, hogy az Önkormányzat az Alapítványban teljes joggal 
képviseltetve legyen és teljeskörű információval rendelkezzen. Ellenzi azonban, hogy az 
Önkormányzat lemondjon az Egészségház tulajdonjogáról. 
Dr. Lelkes Péter alpolgármester kifejtette, hogy az önkormányzati kuratóriumi tagság 
megvalósulása meglehetősen időigényes, hiszen többek között alapítói okirat módosítással 
jár, melynek bejegyzési ideje 30 nap. 
Dr. Egervári Ágens felvetette a közhasznú, illetve kiemelten közhasznú alapítvánnyá válásnak 
lehetőségét. 
Dr. Lehel István javasolta, hogy a Képviselő-testület kezdeményezze az Alapító felé az 
Alapítványban új, önkormányzat által delegált kurátor(ok) kijelölését, esetleg a tagok 
számának bővítését. 
 
A Bizottság egyhangúlag – 3 igen szavazattal – javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a 
Biatorbágy Egészségház Alapítvány kuratóriumában legyen(ek) jelen önkormányzat által 
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delegált tag(ok). Javasolja továbbá a kuratóriumi tagság időbeni korlátozását, továbbá 
egyeztető tárgyalás összehívását az Alapító és a kuratórium bevonásával, hogy a fentieknek 
érvényt lehessen szerezni. 
A Bizottság megfontolandónak tartja a közhasznú, illetve kiemelten közhasznú alapítvánnyá 
válás lehetőségét. Fentieket a módosított szerződési feltételek, az önkormányzatnak az épülő 
ingatlanban való nagyösszegű kötelezettségvállalása indokolják. 
 
 
4.)  A méhnyakrák elleni védőoltásról 
 

A Bizottság megtárgyalta a GlaxoSmithKline Kft. által benyújtott szerződés-tervezetet. 
 
A Bizottság egyhangúlag – 3 igen szavazattal – az alábbi észrevételeket teszi a szerződéssel 
kapcsolatban: 
- önkormányzat által finanszírozott védőoltásban részesülhetnek a Biatorbágyon legalább 6 
hónapja bejelentett állandó lakóhellyel rendelkező leányok, az alábbi születési dátum szerint: 
    - 2009. évben: az 1994. június 1. - 1995. december 31. között, 
    - 2010. évben: az 1996. január 1. – 1996. december 31. között, 
    - 2011. évben: az 1997. január 1.- 1997. december 31. között,  
    - 2012. évben: az 1998. január 1.- 1998. december 31. között,  
    - 2013. évben: az 1999. január 1.- 1999. december 31. között. 
Az önkormányzat az érintettek létszámát, adatait minden évben a népességnyilvántartó 
program alapján egyezteti. 
- amennyiben a 2009. oltási évben a megjelölt korosztályból lemondás történik, úgy a 1994. 
május 31-től visszamenőleg születetteket az önkormányzat értesíti és felajánlja az ingyenes 
oltás lehetőségét a visszamondott létszámnak megfelelően, születési dátum szerinti 
sorrendben. 
- A szerződés hatályosulásának időszakában, adott évben a 15-18. életévüket betöltők estében 
kerüljön felajánlásra a szülők részére, hogy az önkormányzat számára megadott 
kedvezményes áron, önfinanszírozás keretében igényelhetik a védőoltást. Az igénylés 
szempontjából maximális életkor: akik az adott évben nem töltik be a 19. életévüket. 
- a szerződés határozott időre szól, 5 éves időtartamra (2009-2013.) 
- a szerződésben meghatározott ár a szerződés hatályosulása alatt nem nőhet, illetőleg az 
oltóanyag ára a gyártói ár csökkenésének arányában csökken. 
- amennyiben a HPV fertőzés elleni védőoltás állami finanszírozásban részesül, úgy jelen 
szerződés érvényét veszti. 
- Szállító a mennyiségi kedvezményt az egyes évekre vonatkozóan arányosan fenntartja. 
- a Bizottság javasolja az állami finanszírozásról szóló felterjesztés mellé állítani azokat a 
településeket is, ahol az önkormányzat már bevezette a védőoltást. 
 
A Bizottság elnöke megköszönte a megjelentek munkáját és az ülést bezárta. 
 
Biatorbágy, 2009. január 30. 
 

Dr. Győri Gábor s.k. 
Bizottság elnöke 

 
Az egyszerűsített jegyzőkönyvet összeállította: 
 
  Zink Olivia s.k. 
  egészségügyi referens 
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